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Zastupitelstvo města Police nad Metují

Z Á P I S
z 6. zasedání Zastupitelstva města Police nad Metují v roce 2021, 

které se konalo dne 3.11.2021
 od 17:00 hodin v na sále Pellyho domů

Přítomni: Jan Ant l ,  č len RM
 Lubor Bořek, č len ZM

 PharmDr. Ingr id Denygrová, č len ZM
 Ing. Josef Havl íček, č len RM

 Mgr. Eva Kašparová, č len RM
 Ing. Radko Kř íž Ph.D., č len ZM

 Marek Plný, č len ZM
 Ing. Pavel Pohner, tajemník

 Radek Starý, č len ZM
 Ing. J iř í  Vlček, č len RM

 

Ing. J iř í  Beran, starosta
 Ing. Matěj Brát,  č len ZM
 Mgr. Mart ina Frydrychová, č len ZM

 Tomáš Horák, č len ZM
 Ivan Konečný, č len ZM
 Michal Mucha, č len ZM
 Ing. Jan Pohl,  č len ZM
 Petr Rutar, č len ZM

 Mgr. J i ř í  Škop, místostarosta
 Ing. Pavel Žák Ph.D., č len ZM
 

Omluveni: MUDr. Adéla Hažmuková, č len ZM; Mgr. Jaroslav Souček, č len RM
Nepřítomni:
Hosté: Dana Baláková; Věra Plachtová
Předsedaj íc í : Ing. J iř í  Beran, starosta
Ověřovatelé: Ing. Matěj Brát,  č len ZM; Marek Plný, č len ZM

Číslo
 bodu

Bod
 Komentář

1. Zahájení a schválení programu 6. Zastupitelstva města Police nad Metují v roce 2021 
 

Zahájení zasedání starostou města:
 Zahajuji 6. veřejné zasedání ZM v roce 2021, které jsem svolal v souladu se zákonem o obcích.

 Vítám všechny přítomné členy ZM, vedoucí odborů MěÚ, ředitele a vedoucí organizací zřizovaných
městem.

 Zapisovatelem dnešního jednání jmenuji paní Dagmar Hauschkovou.
 Ověřovateli zápisu z dnešního jednání jmenuji pana Ing. Matěje Bráta a pana Marka Plného.

 V době zahájení zasedání ZM je přítomno 19 členů ZM z celkového počtu 21 členů.
Omlouvá se paní MUDr. Adéla Hažmuková a pan Jaroslav Souček.

 Konstatuji, že ZM je usnášeníschopné!
 Upozorňuji, že z dnešního zasedání ZM bude pro potřeby přípravy zápisu pořizován zvukový

záznam.
Dovoluji si Vám předložit návrh programu dnešního zasedání:

1. Zahájení a schválení programu 6. Zastupitelstva města Police nad Metují v roce 2021,
2. Kontrola plnění usnesení,
3. Návrh změn rozpočtu č. 3, rozpočtová opatření č. 21 - 24,
4. Obecně závazná vyhláška města č. 8  /2021 o stanovení obecního systému odpadového

hospodářství,
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5. Obecně závazná vyhláška č. 6 / 2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového
hospodářství,

6. Pořízení Změny č. 4 Územního plánu města Police nad Metují,
7. Diskuze.

Nejsou-li připomínky předkládám tento návrh na usnesení:
Zastupitelstvo města schvaluje předložený program 6. veřejného zasedání ZM Police nad
Metují v roce 2021.

Hlasování Pro: 19 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Výsledek hlasování: Přijato

2. Kontrola plnění usnesení

3. 1/6ZM/2021
 Návrh změn rozpočtu č. 3, rozpočtová opatření č. 21 - 24

I. Zastupitelstvo města schvaluje
změnu rozpočtu č. 3 - položky rozpočtového opatření č. 21 – 24. Celkově znamenají
rozpočtová opatření zvýšení příjmů o částku  250.700 Kč, zvýšení výdajů o částku 211.973 Kč
a snížení financování (položka 8113) o částku 38.727 Kč.

II. Zastupitelstvo města ukládá
1. vedoucí finančně správního odboru

1.1. Zveřejnit schválené změny rozpočtu.
Termín: 15.11.2021

Komentář:
Starosta okomentoval tabulku RO.

Hlasování Pro: 19 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

4. 2/6ZM/2021
 Obecně závazná vyhláška města č. 8/2021 o stanovení obecního systému odpadového

hospodářství

I. Zastupitelstvo města schvaluje
obecně závaznou vyhlášku města Police nad Metují č. 8 / 2021 o stanovení obecního systému
odpadového hospodářství.

Komentář:
 Starosta – omluvil se za opožděné poskytnutí podkladů k tomuto bodu. Důvodem byla snaha, aby

se obě "odpadové" vyhlášky schvalovaly současně a již nyní, a ne těsně před koncem roku, kde by
mohly nastat problémy s plněním lhůt pro jejich zveřejnění. Definitivní znění vyhlášky bylo
rozesláno na poslední chvíli, po návratu ekologa Ing. Troutnara z dovolené.

 Ing. J. Troutnar – uvedl, že koncem loňského roku nabyl účinnosti nový zákon o odpadech, na
který musí obce nejpozději do konce letošního roku reagovat úpravou svých obecně
závazných vyhlášek stanovujících obecní systém odpadového hospodářství. Předkládaná vyhláška
vychází ze vzoru MŽP a MV, který byl upraven podle místní skutečnosti a požadavků. Stejně jako
v předešlé vyhlášce je stanovena povinnost třídit komunální odpady na 10 složek. Jejich
soustřeďování je pak nově rozděleno do samostatných článků, s určením míst, kam tyto složky
odkládat. Je zde pamatováno i na nový systém svozu plastů a papíru - tzv. „door to door“. Nově je
vložen samostatný článek o nakládání s movitými věcmi, v rámci předcházení vzniku odpadu, tedy
mimo odpadový režim (v Polici jde o sběr pro Diakonii Broumov a v budoucnu může jít o tzv. „re -
use“ centrum), dále o nakládání s výrobky s ukončenou životností, opět mimo odpadový režim
(tedy zpětný odběr jako služba pro výrobce) a o nakládání s komunálními odpady vznikajícími při
činnosti právnických a podnikajících fyzických osob, které se budou chtít, na základě smlouvy,
zapojit do odpadového systému města a odkládat vybrané složky KO do nádob města (město
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umožní odkládat PAP, PL, NK, SK a KO). V případě stavebního a demoličního odpadu, odkládaného
ve sběrném dvoře, dále zůstává množství limitované dovozem os. automobilem nebo vlekem za os.
automobil. V závěru je uvedeno několik dodatkových povinností, včetně maximální možné
vzdálenosti nádob na SKO od svozové trasy.            
 

Hlasování Pro: 19 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

5. 3/6ZM/2021
 Obecně závazná vyhláška města č. 6 / 2021 o místním poplatku za obecní systém

odpadového hospodářství

I. Zastupitelstvo města schvaluje
obecně závaznou vyhlášku města Police nad Metují č. 6/2021,  o místním poplatku za obecní
systém odpadového hospodářství.

Komentář:
 Místostarosta – zákon nově koncipuje novou soustavu místních poplatků za komunální odpad s tím,

že je věcí každé obce, zda si zvolí do budoucna využívání místního poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství, či místního poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.

 Zjednodušeně řešeno, tento poplatek odvádí poplatník obci za to, že daná obec na svém území má
a provozuje určitý systém odpadového hospodářství, přičemž zákony v oblasti odpadového
hospodářství obcím určují, jaké druhy odpadů jsou obce povinny v rámci daného systému přebírat.

 Poplatek za obecní systém odpadového hospodářství tak obec zavede v jednotné, paušálně určené
výši. Nejvyšší, legislativou daná, sazba poplatku je nastavena na 1 200 Kč na osobu. Stávající výše
poplatku je 684 Kč; pokud bychom hrubě přepočetli výši nákladů na provoz systému odpadového
hospodářství v roce 2020 na počet poplatníků (4.000 osob), vycházel by poplatek na 985 Kč. Po
jednání rady, v kontextu navyšování nákladů na mzdy, energie a pohonné hmoty, navrhujeme
mírné navýšení sazby poplatku na 780 Kč s tím, že stále platí možnost uplatnit slevu v případě
včasného uhrazení celého poplatku do 30. 4. 2022 ve výši 120.- Kč. Tuto slevu mohou v poměrné
výši uplatnit i v průběhu roku přistěhovaní občané. Vyhláška byla konzultována s advokátní
kanceláří KVB a zaslána k připomínkování na Ministerstvu vnitra.

 Ing. R. Kříž Ph.D. - každý by se měl zamyslet, kolik vyprodukuje odpadu, a zda by nebylo možné
jeho množství zredukovat. Více recyklovat, aby docházelo k naplnění katastrofických vizí, potom by
nemuselo docházet ke zvyšování cen za svoz odpadu.

 Místostarosta – zavedením adresného svozu si slibujeme snížení vyprodukovaného směsného
odpadu, za který město platí stále vyšší částky za uložení na skládku. Rádi bychom udrželi cenu,
která je však navázána na nezvyšování množství vyprodukovaného odpadu.

Hlasování Pro: 19 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

6. 4/6ZM/2021
 Pořízení Změny č. 4 Územního plánu města Police nad Metují

I. Zastupitelstvo města revokuje
usnesení ve věci pořízení Změny č. 4 Územního plánu města Police nad Metují  č.
3/3ZM/2021 ze dne 14. 4. 2021 a nahrazuje je následujícím usnesením:

II. Zastupitelstvo města projednalo a bere na vědomí
důvody pro pořízení Změny č. 4 Územního plánu města Police nad Metují;

III. Zastupitelstvo města schvaluje
pořízení Změny č. 4 Územního plánu města Police nad Metují za účelem navýšení limitu pro
zástavbu rodinnými domy v ploše B20;

IV. Zastupitelstvo města schvaluje
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pořízení Změny č. 4 Územního plánu města Police nad Metují zkráceným postupem dle § 55a
zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, ve znění pozdějších
předpisů.

Komentář:
Místostarosta – o pořízení této změny ÚP jsme zastupitelstvo hlasovalo již na jaře, jedná se o
plochu nad Smetanovou ulicí, kde je zapotřebí navýšit počet stavebních parcel z 16 na 18. Oprava
uvedeného usnesení spočívá ve vypuštění textu, kterým se ruší uzavření Dohody o parcelaci
území. Dle vyjádření nadřízeného orgánu je v případě více vlastníků v území nezbytné dohodu o
parcelaci uzavřít. Jedná se pouze o procesní věc, jinak vše běží podle plánu.

Hlasování Pro: 19 Proti: 0 Zdrželo se: 0 Nehlasovalo: 0 Usnesení: Přijato

7. Diskuze

Starosta - informoval o tom, že z pozice ředitele Muzea Náchodska byl odvolán pan Sixtus Boloma-
Kotari, v současné době nemáme o důvodu odvolání více informací. Muzeum nám zajišťuje provoz
městského muzea v klášteře a Dřevěnky. O dalším vývoji budeme zastupitele informovat.

 K. Belanová – vyjádřila se ke špatné propagaci celostátní akce regionálních značek Porta Aperta,
která proběhla ve staré škole Dřevěnce. Špatná informovanost, nevylepené plakáty, málo
návštěvníků, nepořádek v prostorách Dřevěnky, zápach z nevětraných prostorů, nefunkční WC
(protéká voda), neomytá okna. Požádala vedení města o řešení situace s provozem Dřevěnky, kde
jsou velké problémy mezi provozovatelem (Muzeum Náchodska) a Cechem panen rukodělných.
Dále vyjádřila nespokojenost s výlepem plakátů v současné době. Na výlep jezdí autem tři lidé a
kvalita výlepu je špatná. Poukázala na výlepy za pana Škopa, který to dělal sám, jezdil na kole
nebo pěšky a s výlepem panovala všeobecná spokojenost. Dotázala se, kdy bude pro zajištění
bezpečnosti návštěvníků provedena úprava schodů při vstupu do horní části hřbitova.

 Starosta – co se týká provozu Dřevěnky jsou to pro mě nové a překvapivé informace. Tím spíš, že
nedávno proběhla na městě schůzka ohledně svatomartinských akcí, které se zúčastnila také paní
Večeřová a paní Hejnová, na všem jsme se bez problémů dohodli a o nějakých sporech nebyla ani
náznakem řeč. Nicméně nabízím společnou schůzku se zástupci Muzea Náchodska a spolkem Cech
panen rukodělných, na které si vše můžeme vyjasnit. Technické problémy, opravy a údržbu
pravidelně dle požadavků zajišťují Technické služby. Ohledně propagace zmíněné akce prověříme,
kdy byly plakáty dodány a proč nebyly vyvěšeny. Na to nyní nedokážu odpovědět a vedoucí CKVS,
která je k tomu kompetentní je z dnešního zasedání řádně omluvena. Výlep plakátů má jasně daná
pravidla a termíny, řádně zveřejněné a je potřeba se jimi řídit. Výlep zajišťují, po odchodu do
důchodu p. Škopa, zaměstnanci CKVS Pellyho domy. K tomu můžu uvést, že jezdí pouze ve dvou
lidech, výlep probíhá po počátečních nápravách minulého, velmi žalostného stavu výlepu, rychle,
efektivně a za vedení města jsem s výlepem spokojen. Tři lidi u výlepu, náhodná situace, kdy se
sešli u plakátovací plochy, nafocená a po sociálních sítích rozeslaná P. Frydrychem. Vstup na
hřbitov se řeší, kovář vyrábí kované zábradlí a TS provedou stavební úpravu, přizvednutí
současného chodníku a tím dojde ke snížení stávajícího schodu.

 P. Frydrych – nechtěl jsem vystoupit, ale když zaznělo mé jméno, tak chci uvést, že mám
fotografie, kdy vystupují tři lidé z auta před výlepovou plochou, nejednalo se tedy o náhodnou
situaci, kdy šel jeden okolo a pomohl přidržet plakát.

 Starosta – požádal o poskytnutí uvedených fotografií.
R. Steinerová – kriticky se vyjádřila k neúčasti zástupců města na zahájení 73. Polických
divadelních her

 Starosta – omluvil se, měl tento víkend dlouhodobě plánovaný víkend s rodinou mimo město
R. Steinerová - vystoupila jménem občanů, kteří jsou nespokojeni s připravovanou změnou
dopravního řešení na Masarykově náměstí. Jak je možné, že tato záležitost nebyla na programu
jednání ZM jak bylo slíbeno při veř. projednávání změny dne 6. 9. 2021. Apeluje na vedení města,
že bez diskuze s veřejností a slíbeného projednání v zastupitelstvu nebudou tyto změny



12.11.21 12:56 Zápis [6/ZM/3.11.2021]

vera:8080/wgj/service?action=cz.vera.web.server.action.tisk.novy.Tisk 5/6

akceptovány. Vyjádřila nespokojenost s již realizovaným souborem dopravních bezpečnostních
prvků v centru města (zpomalovací dlážděná "kapka" před Pellyho domy, podélné dláždění u
spořitelny) a dále se špatně vyprojektovanou Ostašskou ulicí. Doporučila bezpečnost dopravy na
náměstí vyřešit přechodovým retardérem před kašnou. 
Starosta – na veřejném projednání dopravního řešení Masarykova náměstí bylo řečeno, že na
veřejném ZM bude projednána připravovaná petice občanů. Do dnešního dne nám petice nebyla
doručena, tudíž není co projednávat.
Místostarosta – vedení města je seznámeno s připomínkami a nespokojeností části občanů, dále
zaznamenalo, že na základě této situace vznikl ve městě petiční výbor a občané se mohou touto
formou k této problematice vyjádřit. Dne 14. 9. 2021 proběhlo veřejné ústní projednání k
dopravním změnám na Masarykově náměstí (návrh opatření obecné povahy) za účasti Dopravní
policie Náchod, Silničního správního úřadu, zástupců podnikatelů a vedení města Police n. M.
Město vzalo na vědomí připomínky občanů k této problematice, které bude řešit.  První veřejné
projednání a seznámení s připravovanými změnami bylo již v r. 2013.
Starosta – pro vedení města je důležité, aby náměstí žilo, vznikl zde bezpečný a klidný prostor, kde
se lidé budou cítit dobře. V této chvíli neřešíme stavební úpravy, ale snažíme se o první krok,
dopravní změnu. Připomínky občanů akceptujeme, většina byla do návrhu zapracována. V tuto
chvíli je návrh stažen, v pracovní skupině regenerace centra města připravíme upravený návrh,
který bude představen a projednán s veřejností. Chceme ale v přípravách nového dopravního
řešení náměstí pokračovat.
Ing. P. Žák Ph.D. - vyjádřil se k bezpečnostním prvkům před Bistrem v Pellyho domech, které
nemají sloužit jen k omezení rychlosti při vjezdu do náměstí, ale hlavně k zajištění bezpečnosti
chodců.
R. Steinerová, V. Frydrych - dotaz, kolik stál projekt na náměstí, proč se zakoupili květináče, když
zatím nová koncepce náměstí není schválena?
Místostarosta uvedl, že pořízení květináčů bylo součástí rozpočtu města na tento rok, který
zastupitelé schválili, součástí nového dopravního řešení náměstí není mobiliář, s ohledem na
dlouhé dodací lhůty tohoto zboží (betonové květináčů) a jejich  možné využití kdekoliv ve
městě byla jejich dodávka objednána v předstihu. Cena květináče cca 3 tis. Kč/ks, cenu projektu
nyní nejsem schopen bez podkladů říci přesně.
R. Steinerová – zástupci města by měli podávat médiím pravdivé informace.
Místostarosta – snažíme se komunikovat, bohužel některé informace jsou zkreslené jejich
sestřižením, příště budeme žádat o autorizaci příspěvků.   
Místostarosta město má zájem vyhovět občanům k oboustranné spokojenosti, hledá řešení,
mapujeme a inspirujeme se v jiných městech, do budoucna se budeme snažit lépe komunikovat s
veřejností.
R. Steinerová vznesla dotaz, zda se plánuje na náměstí venkovní výstava nebo happening a jaký
architektonický prvek bude zdobit pramen Julinka. 
Místostarosta uvedl, že v tuto chvíli není co vystavovat, zmiňovaným happeningem by bylo možné
bez jakýchkoliv výdajů vyzkoušet, jak v reálné podobě bude fungovat návrh dopravního řešení.  
Ing. P. Žák Ph.D. uvedl, že jsou různé studie a zatím není rozhodnuto, o jaký prvek se jedná.
Starosta uvedl, že to jsou hypotetické úvahy. V tuto chvíli neřešíme stavebně technické řešení
náměstí, řešíme dopravní úpravy náměstí.
P. Frydrych nesouhlasí s názorem, že se podařilo zvýšit bezpečnost chodců u Pellyho domů, na
totožném chodníku se nachází veř. WC a vstup a výstup nesplňuje požadavky na bezpečnost.
R. Steinerová – kdy se bude realizovat oprava komunikace za radnicí a rekonstrukce Tomkovy
ulice.
Místostarosta uvedl, že v současné době nemáme stav. povolení, termín zahájení a neznáme ani
cenu na rekonstrukci Tomkovy ulice, rekonstrukce komunikace za radnicí bude z kapacitních
důvodů realizováno firmou Strabag na jaře r. 2022. 
Ing. P. Kuna vznesl dotaz, zda město připravuje v ul. Nádražní parkovací stání, zda to nebude na
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úkor zeleně a jestli se plánuje veř. projednání k této realizaci. Zamyslet se, zda by nebylo vhodné
ustoupit od připravované dopravní změny Masarykova náměstí, když je ze strany občanů taková
negativní reakce a mohlo by to generovat zátěž do okolí a na úkor bydlení občanů v přilehlých
částí náměstí.  
Místostarosta uvedl, že je připravena projektová dokumentace na podélné parkovací stání 9
parkovacích míst v ul. Nádražní, záměr byl vyvěšen na úřední desce.
Ing. P. Scholz – stavba zasáhne část zeleně, není jiná možnost je to součástí dopravního generelu
ul. Nádražní
R. Steinerová závěrem navrhuji hledat levnější a schůdnější řešení dopravní situace na Masarykově
náměstí.
Starosta – na náměstí nám nejde pouze o bezpečnost. Náměstí samozřejmě funguje. Fungovalo
před sto lety, funguje nyní a fungovat bude zřejmě i za sto let. Mohlo by ale fungovat lépe. Jsme v
21. století a naší snahou je vytvořit moderní, hezké a funkční náměstí, na které budeme moci být
hrdí. Chceme, aby to byl prostor, kam lidé rádi přijdou, budou se zde cítit dobře, budou se
setkávat, diskutovat, rádi si dají zmrzlinu nebo kávu. 
Ing. R. Kříž Ph.D. náměstí je veřejný prostor, kde se budou občané rádi scházet a měl by zde
pulzovat život.
P. Rutar uvedl, že je rád, kam se posunul vývoj s náměstím, že radnice uznala, že se musí
komunikovat a jak se bude postupovat dál.
Místostarosta uvedl, že pokud má petice splněny všechny zákonné náležitosti, město je povinno
petici přijmout a do 30 dnů na ni písemně odpovědět.
Starosta – peticí se budeme zabývat, v návrhu úprav budeme pracovat s připomínkami, se kterými
jsme byli seznámeni.
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